
Protokół Nr XXXIV/8/2021 

sesję rozpoczęto w dniu 5 października 2021 roku o godz. 9:00 i zakończono o godz. 10:20.
 
W sesji na 

podstawie listy obecności na ogólną ilość 15 radnych udział wzięło na początku sesji 11 radnych od pkt.4 

porządku obrad sesji 12 radnych, czyli wymagane quorum.  

Miejsce odbycia sesji – Hala Sportowa w Gąsawie. 

 

Radni nieobecni  

1. Adam Adamczyk 

2. Robert Dworek 

3. Janusz Wesołowski 

 

Spoza rady w sesji udział wzięli: 

Błażej Łabędzki – Wójt Gminy Gąsawa, 

Natalia Nowakowska – Sekretarz Gminy Gąsawa, 

Genowefa Bocian – Skarbnik Gminy Gąsawa,  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XXX sesji Rady Gminy , oraz protokołów z VI, VII i VIII sesji nadzwyczajnej.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji uchwał. 

6. Informacja o zgłoszonych interpelacjach i wnioskach przez radnych. 

7. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2021 roku, informacja o kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planów finansowych 

samorządowych osób prawnych: 

a) dyskusja 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2021 rok. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie. 

 
Ad.1,2 

Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady gminy Mariusz Kazik, który powitał wszystkich przybyłych na 

sesję oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji na ogólną ilość 15 radnych udział bierze w tej 

chwili 11 radnych i jest ona władna do podejmowania uchwał. Następnie  zwrócił się do radnych z pytaniem 

czy wnoszą uwagi do otrzymanego porządku obrad. Nie wniesiono uwag do porządku obrad i porządek 

obrad został przyjęty 11 głosami „za” 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokoły z XXX  oraz z VI, VII i VIII nadzwyczajnej sesji 

zostały wyłożone do wglądu radnych przed sesją oraz w biurze rady. Zapytał radnych czy je odczytywać , 

czy przyjmą w wersji wyłożonej bez odczytywania. Radni zdecydowali, aby protokołów nie odczytywać i 

przyjęli wszystkie w wersji wyłożonej jednogłośnie 11głosami „za”. 

Ad.4. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy złożył sprawozdanie o swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Ad.5 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym od dnia 29 maja  2021 r. 

do dnia 4 października 2021 r. oraz informację z realizacji uchwał (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

 



Ad.6. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie został złożony żaden wniosek nie wpłynęła żadna 

interpelacja.  

 

Ad.7. 

 W tym punkcie porządku obrad została omówiona informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2021 roku, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu 

wykonania planów finansowych samorządowych osób prawnych: 

Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodniczący komisji planowania gospodarczego i finansów przedstawił wnioski komisji dot. wykonania 

budżetu gminy za I półrocze 2021 należy dążyć do poprawienia ściągalności zaległości podatkowych. 

Ponadto w imieniu komisji prosił o wyjaśnienie dlaczego nie zostały podjęte żadne działania  w kierunku 

zwalczania narkomanii. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że był czas pandemii i nie było możliwości przeprowadzenia żadnych spotkań, 

pogadanek z uczniami, ale we wrześniu już się odbyły zajęcia profilaktyczne w tym temacie. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do 

radnych z propozycją, żeby uchwały były odczytywane w zakresie określonym w § 40 ust.1 pkt 1 Statutu 

Gminy czyli żeby była odczytywana data i tytuł uchwały – radni jednogłośnie wyrazili zgodę żeby uchwały 

przed przystąpieniem do głosowania odczytywać w zakresie zaproponowanym przez Przewodniczącego 

Rady Gminy.  

 

Skarbnik Gminy p. Teresa Katulska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do 

budżetu. Projekt uchwały był również dyskutowany na posiedzeniu komisji rady gminy. W budżecie Gminy 

Gąsawa na 2021 rok dokonano zmian, które polegały na zwiększeniu dochodów 

o kwotę 90.953,77 zł, wydatków o kwotę 297.803,77 zł - z tytułu zwiększenia dochodów o 90.953,77 zł, i 

wprowadzenia wolnych środków za lata ubiegłe w kwocie 206.850,00 zł, oraz na zmianach w 

poszczególnych działach rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej. Dokonano zwiększenia 

planowanych przychodów o kwotę 206.850,00 zł, z tytułu wolnych środków za lata ubiegłe.Po stronie 

dochodów zwiększono budżet o kwotę 90.953,77 zł, w tym:  

1. Zwiększono dotację celową: 

- w kwocie 11.476,00  zł z przeznaczeniem na zadania z zakresu spraw obywatelskich w związku z 

rozliczeniem dotacji na podstawie ilości spraw wykonanych do końca sierpnia 2021 r. , zgodnie z  

informacją Wojewody Kujawsko Pomorskiego WFB.I.3120.3.65.2021 z dnia 24 września 2021 r. 

2.Wprowadzono ponadplanowe dochody – od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem – 50.000,00 zł  

3. Zwiększono rezerwę części oświatowej subwencji ogólnej zgodnie z informacją Ministra Finansów, 

Funduszy i Polityki Regionalnej Nr STS.4751.10.2021.6g z dnia 16 września 2021 r. 14.000,00 zł 

4. Zwiększono plan dotacji celowych na podstawie  informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego 

WFB.I.3120.3.67.2021 z dnia 29 września 2021 r. z przeznaczeniem na wyposażenie dla szkół w 

podręczniki materiały edukacyjne lub materiały  ćwiczeniowe 2.335,77 zł   

5. Zaplanowano środki otrzymane z Województwa Kujawsko-Pomorskiego  w wysokości 6.000,00 zł na 

organizację w gminach punktów informacyjnych o szczepieniach, na podjęcie działań promocyjnych w celu 

zwiększenia  liczby mieszkańców poddających się szczepieniu przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, na 

refundację transportu dla osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do punków szczepień 

(informacje Kujawsko Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy WFB.V.1612.46,55.2021 z 18 

sierpnia i 16 września 2021 r. ) oraz zmieniono klasyfikacje budżetową, zgodnie z informacją otrzymaną od 

Wojewody Kujawsko Pomorskiego WFB.V.1612.58.2021 z 23 września 2021 r.  

6. Zmieniono klasyfikację budżetową dotyczącą dotacji celowej w ramach programów finansowanych z 

udziałem środków europejskich 38.200,00 zł 



7. Zwiększono plan dotacji celowych na podstawie  informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego 

WFB.I.3120.3.67.2021 z dnia 29 września 2021 r.  z przeznaczeniem na opłacenie  składki na ubezpieczenie 

zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna – 7.142,00 zł   

8. Dokonano zmiany rozdziału klasyfikacji budżetowej środków programu „czyste powietrze” 18.333,00    

zł 

Po stronie wydatków zwiększono budżet o kwotę 297.803,77 zł, w tym dokonano zmian w 

poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej a mianowicie: 

W dziale 010 Rolnictwo zwiększono wydatki o kwotę  33.000,00 zł  z przeznaczeniem na wykonanie 

wymiany pokrycia dachowego, podbitki oraz szyby okiennej – wiaty autobusowej w Biskupin wieś - 

3.000,00 zł oraz 30.000,00 zł na utwardzenie placu za budynkiem Urzędu Gminy w Gąsawie działka nr 3/11 

.  

W dziale turystyka zostały zabezpieczone środki w wysokości 5.000,00 zł na uzyskanie wymaganych 

zezwoleń i opracowania niezbędnej dokumentacji na usunięcie trzciny przy pomoście pływającym 

zlokalizowanym  na jeziorze oćwieckim.  

W dziale gospodarka mieszkaniowa zwiększono wydatki o kwotę 5.000,00 zł  z przeznaczeniem na 

wydatki związane z zakupem usług pozostałych, a mianowicie na pokrycie kosztów scalenia i podziału 

nieruchomości gruntowej położonej w Szelejewie i na opłaty za sporządzenie wypisów z rejestru gruntów i 

opłat sądowych oraz na koszty sporządzenia operatów szacunkowych do naliczenia opłaty adiacenckiej.  

W dziale 710 działalność usługowa dokonano zmniejszenia środków w kwocie 20.000,00 zł  aby 

zwiększyć  wydatek dotyczący wszczęcia procedury przetargowej w ramach realizacji projektu pn. 

„Wykonanie otworu badawczo – eksploatacyjnego Gąsawa GT-1 dla rozpoznania zasobów złóż wód 

termalnych oraz określenia możliwości ich wykorzystania”, dofinansowanego w ramach programu 

priorytetowego nr 2.10 „Racjonalne gospodarowanie odpadami i ochrona powierzchni ziemi. Udostępnianie 

wód termalnych w Polsce” oraz na   zabezpieczenie zwiększonego wydatku w dziale gospodarka 

mieszkaniowa. 

W dziale administracja publiczna zwiększono wydatki o kwotę 67.476,00 zł  z przeznaczeniem na: 

 zadania z zakresu spraw obywatelskich w związku z rozliczeniem dotacji na podstawie ilości spraw 

wykonanych do końca sierpnia 2021 r., na podstawie informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego 

WFB.I.3120.3.65.2021 z dnia 24 września 2021 r. -  11.476,00 zł 

 wynagrodzenia osobowe pracowników 60.000,00  zł 

 wynagrodzenia bezosobowe pracowników 5.000,00  zł 

Dokonano zmniejszenia planu w rozdziale Pozostała działalność w kwocie 9.000,00 zł 

W dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększono wydatki o 5.000,00 zł na 

wykonanie dokumentacji kosztorysowo – projektowej dotyczącej rozbudowy remizy OSP w Nowejwsi 

Pałuckiej. 

W dziale oświata i wychowania zwiększono wydatki o 166.835,77, w tym: 

Zwiększono wydatki na wynagrodzenia  wraz z pochodnymi   - zgodnie z informacją Ministra Finansów, 

Funduszy i Polityki Regionalnej Nr STS.4751.10.2021.6g z dnia 16 września 2021 r. 14.000,00 zł 

- zabezpieczono środki na wynagrodzenia 129.800,00 zł, składki ZUS 28.200,00 zł 

- dokonano zmniejszenia planu wydatków w dziale dowożenie uczniów do szkół w celu zwiększenia    

wynagrodzeń w kwocie 10.000,00 zł . 

- Zwiększono plan wydatków na zakup materiałów i wyposażenia oraz na zakup środków dydaktycznych  

i książek w wys. 2.335,77 zł  na podstawie  informacji Wojewody Kujawsko Pomorskiego 

WFB.I.3120.3.67.2021 z dnia 29 września 2021 r. z przeznaczeniem na wyposażenie dla szkół w 

podręczniki materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe. 

- zabezpieczono środki w wys. 2.500,00 zł na zakup nagród związanych z edukacją ekologiczną – 

przeprowadzenie konkursów  pn. „  Czysta Gmina Gąsawa – ważna  sprawa ”. Zadanie przewidywane do 

dofinansowania z WFOŚ i GW w Toruniu. 



W dziale ochrona zdrowia zwiększono środki otrzymane z Województwa Kujawsko-Pomorskiego w 

wysokości 6.000,00 zł na organizację w gminach punktów informacyjnych o szczepieniach, na podjęcie 

działań promocyjnych w celu zwiększenia liczby mieszkańców poddających się szczepieniu przeciwko 

wirusowi SARS-CoV-2, na refundację transportu dla osób mających trudności w samodzielnym dotarciu do 

punków szczepień. Ponadto dokonano przesunięcia między paragrafami klasyfikacji budżetowej kwoty 

5.000,00 zł aby zabezpieczyć środki na zakupy rzeczowe.  W dziale Edukacyjna opieka wychowawcza w 

dziale tym zwiększono środki w wysokości 6.650,00 zł na wynagrodzenia. 

W dziale tym zwiększono wydatki o kwotę 7.142,00  zł, przeznaczeniem na opłacenie  składki na 

ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna.  

W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska - zwiększono wydatek o kwotę 15.700,00 zł 

dotyczący wszczęcia procedury przetargowej w ramach realizacji projektu pn. „Wykonanie otworu 

badawczo – eksploatacyjnego Gąsawa GT-1 dla rozpoznania zasobów złóż wód termalnych oraz określenia 

możliwości ich wykorzystania”, dofinansowanego w ramach programu priorytetowego nr 2.10 „Racjonalne 

gospodarowanie odpadami i ochrona powierzchni ziemi. Udostępnianie wód termalnych w Polsce” 

- dokonano zmiany działu klasyfikacji budżetowej w kwocie 18.333,00 zł dotyczące programu „ Czyste 

powietrze”. 

W dziale tym dokonano przesunięcia między paragrafami klasyfikacji budżetowej w wysokości 4.000,00 

zł na zakup materiałów i wyposażenia. 

Po dokonaniu powyższych zmian budżet gminy Gąsawa na 2021 rok przedstawia się następująco: 

Dochody budżetowe 33.851.117,61 zł,Wydatki budżetowe 37.567.661,03 zł,Deficyt budżetowy 

3.716.543,42 zł .Źródło pokrycia deficytu budżetowego to: 

1)  kredyt długoterminowy 2.705.000,00 zł    

2) przychody wynikające z rozliczenia dotacji z Funduszu Dróg Samorządowych 645.029,00 zł. 

3) niewykorzystane środki pieniężne z tytułu realizacji zadań określonych w programie profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych oraz zwalczania narkomanii w kwocie 88.677,42 zł 

4) Pozostałość wolnych środków za lata ubiegłe 277.837,00 zł. zł. 

W dyskusji nad przedstawionym projektem uchwały głos zabrał radny Jacek Mielcarzewicz, który prosił o 

wyjaśnienie  - utwardzenie placu za budynkiem Urzędu Gminy -co to jest za zadanie. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że chodzi o pobudowanie parkingu dla wszystkich jednostek gminy, żeby na placu 

przed budynkiem GOK  było miejsce  dla OSP i klientów tych instytucji, które mieszczą si ę w tym 

budynku. 

Radny Józef Goc  pytał o zwiększone środki w dziale 75023 oraz w dziale oświata i wychowanie na 

wynagrodzenia pracowników czym to jest spowodowane,  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w budżecie gminy było za mało środków zaplanowane na ten cel i jest to 

uzupełnienie tej brakującej kwoty. 

Wójt Gminy doprecyzował, że jak był opracowywany projekt budżet o żeby budżet się zbilansował trzeba 

było robić cięcia wydatków, a teraz te brakujące kwoty należy dołożyć. 

Radny Artur Mrówczyński pytał o którą działkę chodzi w Szelejewie, ponieważ w budżecie zostały 

przeznaczone środki finansowe na scalenie i podział działki w Szelejewie. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że wpłynął wniosek od mieszkańca Szelejewa o zakup działki ponadto na jednym z 

posiedzeń radni mówili o tym, żeby w Szelejewie  wyznaczyć 3 działki budowlane. 

Uchwała Nr XXXV/236/2021 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2021 rok została w 

głosowaniu jawnym podjęta 12 głosami „za”  ( jednogłośnie ) 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski 

 

Wójt Gminy zwrócił się do radnych  o opinię na temat podniesienia opłat za wynajem hali i stadionu jest to 

uzasadnione tym że koszty utrzymania  są coraz większe chociażby ceny energii elektrycznej. 

Radny Jacek Mielcarzewicz pytał czy to by dotyczyło wszystkich wynajmujących… 

Wójt Gminy odpowiedział, że było by to  tak jak do tej pory . 



Radny Roman Szczęsny sugerował, żeby opłaty za halę i stadion były wyższe dla wynajmujących spoza 

terenu naszej gminy a dla „naszych”  zastosować jakieś rekompensaty. 

Radny Artur Mrówczyński pytał  o wyznaczenie przejęcia dla pieszych na ulicy Biskupińskiej – ponowienie 

wniosku   

Radny Roman Szczęsny mówił o tym, że znak STOP na skrzyżowaniu z Szelejewa do Gąsawy przy budynku 

p. Horki jest mało widoczny  dla tych co jadą od strony Szelejewa.  

Wójt Gminy odpowiedział, że wniosek zostanie przesłany do Powiatowej Komisji Zarządzania Ruchem 

Drogowym. 

Radny Jacek Mielcarzewicz mówił o tym, że na jednej z sesji prosił żeby zaprosić na sesję Dyrektora NZOZ 

w Gąsawie w sprawie braku stomatologa zarówno w ośrodku zdrowia jak i w szkole w Gąsawie, jesteśmy 

gminą  gdzie nie ma w ogóle stomatologa który by przyjmował  w ramach NFZ. Prosił, żeby ponowić 

zaproszenie 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na dzisiejszą sesje była zaproszona p. Dyrektor NZOZ, ale nie przyszła, ze 

względu na inne obowiązku służbowe . Mówił również o tym, że są problemy z pozyskaniem stomatologa w 

NFZ. 

Następnie glos zabrał Karol Wrzesiński kierownik referatu oświaty, kultury i kultury fizycznej  który 

wyjaśnił że sprawa dentysty w szkole nie należy do dyrektora szkoły, a do organu prowadzącego. 

Zobowiązał się wystosować pisma do okolicznych stomatologów po to aby spróbować uzyskać odpowiedź 

czy jest zainteresowanie. Stwierdził, że rozmawiał z innymi jednostkami i każda ma z tym potężny problem.  

Problem polega na jednym są to finanse stomatolodzy nie są zainteresowani świadczeniem usług w szkole 

czy również w ramach NFZ. My możemy rozmawiać czy wystosować pisma, natomiast ale zainteresowania 

może nie być. 

Radny Roman Szczęsny – przyznał, że lekarz woli teraz otworzyć sobie prywatną praktykę, niż pracować w 

ramach NFZ. 

Radny Jacek Mielcarzewicz stwierdził, że można pozyskać stomatologa do szkoły, jeśli gmina wyasygnuje 

jakąś kwotę na jego zatrudnienie, natomiast stomatolog w niepublicznym ośrodku jest w gestii dyrektorki i 

od tego jaką kwotę jest w stanie zaproponować stomatologom.  Następnie zaznaczył, że zatrudnienie 

stomatologa  w szkole zagwarantowało by żeby zachować ciągłość przeglądu zębów dzieci. Jeśli od małego 

się to zaniedba to efekty na starość będą gorsze niż są/ Dzieci systematycznie były przeglądane i kierowane 

do leczenia, a dalsze kroki należałyby do rodziców.  

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował żeby na dzisiejszej sesji ten temat zamkną, a temat 

przedyskutować na komisjach rady gminy. Zwrócił się do Kierownika Referatu Oświaty z prośbą o 

przygotowanie danych dotyczących dotychczasowej pracy stomatologa w szkole. 

Radny Roman Szczęsny zwrócił się z prośbą, żeby w przyszłości kiedy będzie awaria wody  informować o 

tym mieszkańców ponieważ ostatnio  kiedy była awaria wody na Ryszewku woda z kranów leciała bardzo 

brudna. 

Wójt Gminy wyjaśnił że taka sytuacja miała miejsce gdy był monitorowany hydrant przy świetlicy w 

Szelejewie, była to awaria nieplanowana.  

Radny Jacek Mielcarzewicz poinformował, że w Gąsawie na łączeniu bruku i asfaltu dziura się pogłębia, w 

związku z tym należy to naprawić. Pytał również jak wygląda sprawa obsługi plaży Gąsawskiej, kto przejął 

działania na tej plaży.  

Wójt Gminy  poinformował, że umowa z LOK została rozwiązana i cały obiekt przejęła Gmina. 

Radny Jan Goc pytał czy gmina ma podpisaną umowę na stały prąd. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że Gmina jest zrzeszona w grupie zakupowej i ta grupa podpisuje umowę . 

Radny Jacek Mielcarzewicz  zaapelował żeby wesprzeć mieszkańców ulicy Kwiatowej w Gąsawie i założyć 

nowy asfalt droga ta nie była już remontowana przez 30 lat. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział w sesji i zakończył  obrady XXXIV sesji 

Rady Gminy  w Gąsawie. 

 

 

Protokolant       Przewodniczący Rady Gminy 
M.Majda 

         Mariusz Kazik 

 


